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COMMISSION DE L'INFRASTRUCTURE, 
DES COMMUNICATIONS 

ET DES ENTREPRISES PUBLIQUES 
RÉUNION PUBLIQUE DU 
MERCREDI 24 MARS 1999 

PRÉSIDENCE de 

M. Schellens 

La séance est ou verte à 10.15 heures. 

COMMISSIE VOOR DE INFRASTRUCTUUR, 
HET VERKEER 

EN DE OVERHEIDSBEDRIJVEN 
OPENBARE VERGADERING VAN 

WOENSDAG 24 MAART 1999 

VOORZITTER : 

De heer Schellens 

De vergadering wordt geopend om 10.15 uur. 

Samengevoegde mondelinge vragen 
\'30: 

- de heer John Spinnewyn aan de 
minister van Vervoer over "de 
verbeteringen aan de kruising tussen 
de spoorweg en het zeekanaal te 
Willebroek" (nr. 2129) 
- de heer Jozef Van Fetvelt aan de 
minister van Vervoer over "de 
modernisering van de spoorwegbrug 
te Willebroek" (nr. 2151) 

Questions orales jointes de : 
- M. John Spinnewyn au ministre des 
Transports sur "les améliorations au 
croisement entre la ligne de chemin 
de fer et le canal maritime à 
Willebroek" (n° 2129) 
- M . Jozef Van Eet velt au ministre des 
Transports sur "la modernisation du 
pont ferroviaire à Willebroek" 
(n° 2151) 

De voorzitter : De heer John 
Spinnewyn heeft het woord. 

De heer John Spinnewyn 1VL.BLOK1: 
Mijnheer de voorzitter ·nijnheer de 
minister. collega's. sta mij loc u te 
confronteren met het antwoord van 
Vlaams minister van Openbare Werken 
en Vernier. Steve Stevaert. op een vraag 
van mijn collega Luk Van Nieuwenhuy 
sen in het Vlaams Parlement. Het eaat 
daarbij om een restant van - de 
modcmiserinu van het zeckanaal 
Brussel-Schelde die reed, 30 jaar aan de 
gang is. namelijk de modernisering van 
de traverse van Willebroek en de 
aanpassing van het zcekanaal vanaf de 

spoorbrug te Willebroek tot aan de 
nieuwe kanaalarrn voor schepen tot 
10 000 Ion. Het belangrijkste onderdeel 
van het project is de herbouw van de 
boulevardbruggen om de scheepvaart 
van schepen tot 10 000 ton mogelijk te 
maken. Uit hel antwoord blijkt dat de 
Vlaamse regering om de problemen op 
de kruising tussen de spoorweg en het 
zeckanaal te Willebroek te verhelpen. 
heeft beslist om de vaargeul ter hoogte 
van de spoorbrug te verdubbelen. 
Voorts zou zij. nog altijd volgens de 
Vlaamse minister. bereid zijn om te 
overwegen een financiële bijdrage te 
leveren tol de modernisering van de 
elektromechanische uitrustinu van de 
spoorbrug. waarmee de ope~lingssnel 
heid kan worden verhoogd en de brug 
bruikbaarder wordt voor het scheep 
vaartverkeer. Maar na maanden heeft de 
NMBS nog steeds niet gereageerd op 
dil aanbod. aldus de minister. die ik 
citeer : "Ook is cr de vaststelling dat de 
concrete afspraken tussen alle 'betrok 
ken partijen met betrekking tot de 
bediening van de spoorbrug gemaakt op 
4 december 1998 door de NMBS noe 
niet zijn nagekomen". - 

Vandaar mijn vragen. mijnheer de 
minister. Ten eerste, waarom blijft dit 
dossier aanslepen ·1 Is de NMBS 
misschien niet ucïnreressecrd in een 
financiële reucrnoetkomms van de 
Vlaamse reuennc in het clèk1romccha 
nische gede'i:lte ~an de spoorwegbrug "! 
Ten tweede. waarom leeft zij de 
concrete afspraken niet na ., 

De voorzitter : De heer Jozef Van 
Eetvelt heeft het woord. 

De heer Jozef Van Eetvelt 1CVP1: 
Mijnheer de voorzitter, mijnheer de 
minister. collega's, ik sluit mij aan bij 
de vraag van collega Spinnewyn in 
verband met de problemen van de 
NMBS en het Zeckanaal. Het gaat 
inderdaad om een dossier met een lance 
geschiedenis. Wij hebben daarm~r 
trouwens al herhaaldelijk vragen 
gesteld. Positief nieuws is dat de sluizen 
~'an Wintam er nu zijn en dat de 
vaargeul zo werd aangcpa,t dat hij meer 
trafiek kan opvangen. 
Sta mij tol· dit probleem. dat niet zo 
gemakkelijk op te lossen 1, gekt op de 
complexiteit. te situeren in het kader 
van het contentieux tussen de diensten 
van het Zcckanaal en de spoorwegen. 
Wij moeten kunnen aanvaarden dat de 
diensten van het zcckanaal prioriteit 
geven aan de trafiek op het kanaal. 
Daartcuenover staat dat de Nl'vlBS 
- daar - driueen de uebruikcrs van het 
openbaar vèn·ocr tc'n zeerste op aan - 
een optimale dienstverlening moet 
aanbieden. Die belangen staan soms 
lijnrecht tegenover elkaar. een discussie 
waar men uit moet geraken. 
Een ander aspect is de bereidheid van 
de Vlaamse regering om een bijdrage te 
leveren aan de modernisering van de 
spoorwegbrug om de scheepvaart op het 
kanaal te vergemakkelijken. Men 
spreekt zelfs van een ontdubbeling van 
het kanaal op die plaats. Het is alvast 
eigenaardig dat wij moeten vernemen 
dat de NMBS schijnbaar niet in het 
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Jozef Van Eetvelt 

voorstel geïnteresseerd is. Het zou op 
z'n minst nuttig zijn dat wij vandaag 
vernemen of dit voorstel bespreekbaar 
is en binnen welke termijn de 
onderhandelingen desgevallend zullen 
worden afgerond. 

De voorzitter : De minister heeft het 
woord. 

De heer Daerden, minister van 
Vervoer : Mijnheer de vocrzitter, de 
modernisering van de elektromechani 
sche uitrusting van de brug te 
Willebroek zou een tijdwinst van 3 tot 
4 minuten opleveren. 

De tijd om de brug te openen, zou dus 
zeven minuten bedragen in plaats van 
elf. De kostprijs van de werken wordt 
hegroot op honderd miljoen frank, 
rekening houdend met het feit dat de 
werken in fasen gebeuren om het 
spoorverkeer niet te hinderen. De 
NMBS is bereid deze vernieuwing te 
realiseren op voorwaarde dat de NV 
Zeekanaal participeert in de financie 
ring van het project. De NMBS laat mij 
weten dat de onderhandelingen over de 
financiering van de modernisering aan 
de gang zijn. 

Nous sommes donc optimistes, mon 
sieur le président ! 

De voorzitter: 1.,e heer John 
Spinnewyn heeft het woord. 

De heer John Spinnewyn CYL.BLOK) : 
Mijnheer de minister, ik hen blij dat er 
onderhandelingen over de financiering 
aan de gang zijn. In de brief van 
minister Stevaert kunnen we daarover 
echter niets terugvinden. Hij stelt dat de 
NMBS in gebreke blijft voor onderhan 
delingen. 

De voorzitter : De heer Jozef Van 
Eetvelt heeft het woord. 

De heer Jozef Van Eetvelt (CVP) : 
Mijnheer de voorzitter, ik dank de 
minister voor het positieve nieuws. Hij 
zegt immers dat de , -nderhandelingen 
aan de gang zijn en dat de NMBS bereid 
is een financiële bijdrage te leveren, op 
voorwaarde dat er ook een bijdrage 
komt van de NV Zeekanaal, wat 
normaal is. Ik meen dat wij binnen 
afzienbare tijd dus een oplossing zullen 
krijgen. 

De voorzitter : Het incident is gesloten. 

L'incident est clos. 

Mondelinge vraag van de heer Luc 
Sevenhans aan de minister van 
Vervoer over "het personeelsbeleid 
bij de NMBS" (nr. 2153) 
Question orale de M. Luc Sevenhans 
au ministre des Transports sur '1a 
politique de la SNCB en matière de 
personnel" (n° 2153) 

De voorzitter : De heer Luc Scvenhans 
heeft het woord. 

De heer Luc Sevenhans CYL.BLOK) : 
Mijnheer de voorzitter, mijnheer de 
minister, collega's, net als de meeste 
overheidsbedrijven kampt ook de 
NMBS met een personeelstekort. Dit 
tekort situeert zich voornamelijk in 
Vlaanderen, iets wat blijkbaar eveneens 
een constante is. Tijdens de periode dat 
ik in het parlement zetel, heb ikzelf 
verschillende keren geïnterpelleerd en 
interpellaties gehoord over persone 
elstekort bij de douane, de belastingen 
en defensie. Telkens doen die tekorten 
zich in Vlaanderen voor. Dit is duidelijk 
een probleem. 

Mijnheer de minister, de laatste 
maanden hebt u reeds vragen in die 
richting gekregen. U geeft toe dat er een 
tekort is in Vlaanderen, maar ik heb nog 
niet mogen vernemen wat men daaraan 
zal doen. Het is een goede zaak dat men 
het tekort vaststelt, maar het is nog wat 
anders een oplossing te vinden. Wat zal 
men hieraan doen ? 

Ik heb in mijn vragen verwezen naar 
gelijkaardige problemen bij defensie. 
Uw collega, de heer Poncelet, heeft een 
hele campagne opgezet om te trachten 
tot rekrutering over te gaan in 
Vlaanderen. Met andere woorden. als 
men de nodige inspanningen levert. kan 
men waarschijnlijk wel de nodige 
mensen vinden in Vlaanderen. Daartoe 
moet er wel iets gebeuren voor het 
imago van de NMBS zodat de mensen 
geïnteresseerd raken om daar te werken. 

Mijnheer de minister. ik hoef er niet op 
te wijzen dat er volgens de VLD 
900 000 werklozen zijn. Er moet dus 
een oplossing mogelijk zijn. Het gaat 
enerzijds niet op dat men blijft herhalen 
reen mensen te vinden terwijl 
anderzijds de arbeidsmarkt overvol is. 
Mijnheer de minister, overweegt u een 
campagne te voeren om het tekort aan te 
vullen? 

In het verleden heeft men blijkbaar 
steeds vrij gemakkelijk personeel 
gevonden in Wallonië. Dat schijnt zich 
ook te vertalen in de huidige 
personeelsstructuur van de NMBS. 
Er is een onevenwicht 
personeelsverdeling tussen 
gewesten. 

in de 
de drie 

Voorts hoor ik geregeld dat de 
vakbonden een vinger in de pap hebben. 
Op zich is dat geen groot probleem, op 
voorwaarde dat alles correct verloopt. 
In de haven van Antwerpen bijvoor 
beeld is dat ook het geval. tot 
tevredenheid van de meesten. Ik 
beschouw dit dus niet als zijnde 
negatief. Toch wou ik graag weten hoc 
de procedure verloopt. 

Mijnheer de minister. graag kende ik 
uw standpunt inzake het toekomstig 
personeelsbeleid bij de NMBS. Wat 
meent u te kunnen ondernemen om de 
problemen weg te werken ? 

De voorzitter : De minister heeft het 
woord. 

De heer Daerden. minister van 
Vervoer : Mijnheer de voorzitter. de 
NMBS ondervindt moeilijkheden om 
personeel van bepaalde categorieën aan 
te werven, vooral in Vlaanderen en 
hoofdzakelijk in Antwerpen. 
Voor de specifieke categorie 1. mei 
name het rijdend personeel. het 
technisch personeel, het personeel van 
de beweging en het verkooppersoneel. 
is er een tekort van ongeveer 700 
personen. 
La SNCB est consciente de cette 
problématique. Vous savez probable 
ment qu'une publicité importante est 
développée dans les médias et dans les 
écoles pour le recrutement de 
conducteurs de trains. Car Ic problème 
est bien réel. On a, de plus. décidé 
d'élargir le champ de recrutement en 
acceptant les diplômes de l'enseigne 
ment général secondaire supérieur. en 
lieu et place des diplômes techniques 
requis aujourd'hui. 
En 1998. 1 268 personnes ont été 
embauchées à la SNCB : 599 
francophones et 669 néerlandophones. 
En 1999. il est prévu d'embaucher de 
nouveau 1 700 personnes. 
Pour vous donner une information 
précise, je puis vous dire qu'uu Ier mars 
1999. le personnel de la SNCB compte 
19 22 1 francophones et 20 911 néerlan 
dophones. Il n'y a pas d'excédent de 
personnel. Si, à un moment donné. des 
agents deviennent excédentaires dans 
un service. ils peuvent être réaffectés 
dans un autre service. compte tenu des 
nombreuses possibilités de réutilisation 
existant au sein de la société. 
Quant aux nominations. clics ont lieu 
conformément aux dispositions statutai 
res et réglementaires en la matière. 
Celles-ci prévoient que les organisa 
tions syndicales peuvent contrôler le 
bon déroulement des épreuves. mais ne 
peuvent intervenir dans lïnterrogatoire 
des candidats. 
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Daerden 

J'ajouterai qu'elles n'interviennent pas 
dans les décisions d'avancement de 
grade. 

De heer Luc Sevenhans (VL.BLOKJ: 
Die tonen inderdaad dat het probleem 
reëel en eerder nog versterkt is. Dat zal 
uiteraard niet alleen aan de minister vrn 
Vervoer liggen. Ook de mini-ter van 
Tewerkstelling zal eens iets moeten 
ondernemen, want het kan toch niet dat, 
wetende dat er een groot aantal 
werklozen zijn in Vlaanderen, men 
gewoon niet aan het nodige personeel 
geraakt. 

Er is duidelijk een probleem in de 
opleiding. U voert een campagne in de 
scholen en dat is een zeer goede zaak, 
maar ik denk dat de inspanningen nog 
moeten worden opgevoerd, want, 
bijvoorbeeld, na de megacampagne van 
de minister van Landsverdediging, 
waren plots wél Vlamingen te vinden 
voor de strijdkrachten. Misschien moet 
men in samenwerking met andere 
ministeries zoeken naar nieuwe moge 
lijkheden, want het probleem wordt 
steeds groter en situeert zich vooral in 
Antwerpen - dat is natuurlijk de 
onderliggende reden van mijn vraag. 

Ik kan het uiteraard niet goedkeuren dat 
men geen mensen vindt. Ik hoop dat de 
minister het probleem blijft ter harte 
nemen en er ook iets wenst aan te doen. 

Ik wens nog een bijkomende vraag te 
stellen in verband met de slaagkansen 
bij examens. Is daarin een lijn te 
volgen ? Maken de Vlamingen meer 
kans om aan de toetredingsvoorwaarden 
te voldoen dan de Walen, of is daarin 
geen verschil '! 

M. Daerden, ministre : Ce serait une 
curieuse méthode ! 

De heer Luc Sevenhans (VL.BLOK) : 
Het zou kunnen dat in het ene 
landsgedeelte een groter percentage 
geslaagden is dan in het andere. Is dát 
misschien een bijkomende verklaring ? 

De voorzitter : Mijnheer Sevenhans, ik 
wens niet in de plaats van de minister te 
antwoorden, maar ik kan u de volgende 
informatie te geven, die mij gisteren is 
verstrekt door de mensen van de 
NMBS. 

Het is niet zo gemakkelijk om een 
opleiding van treinbestuurder te volgen. 
De opleiding duurt ongeveer een jaar. 
Veel kandidaten slagen voor het 
examen, maar de NMBS is zeer streng 
wat het geneeskundig onderzoek betreft 
en dat is ook zeer belangrijk, want een 
treinbestuurder moet echt in goede 
conditie verkeren. Ook tijdens de 
opleiding haken een aantal kandidaten 
af. Zo is er een drietal maanden geleden 
een Nederlandstalig examen georgani- 

seerd, waarvoor 27 kandidaten geslaagd 
zijn en uiteindelijk zijn maar 
9 kandidaten met de opleiding 
begonnen. Het is dus niet zo 
gemakkelijk, maar ik kan u bijtreden 
dat dit ook te maken heeft met de 
technische opleiding in de scholen. 
waardoor er inderdaad een gebrek aan 
kandidaten is. 

Ik denk dat de minister het mij niet 
kwalijk neemt dat ik deze elementen 
aan zijn antwoord toevoeg. 

De heer Luc Sevenhans (VL.BLOKJ: 
Mijnheer de voorzitter, ik dank u voor 
de informatie in verband met dit 
probleem en ik kan er alleen maar op 
aandringen dat men het probleem blijft 
volgen en probeert er een oplossing 
voor te vinden. 

Ik herhaal. dat zal niet van één 
ministerie afhangen. 

De voorzitter : Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 

- La réunion publique de commission 
est levée à /0.35 heures. 
- De openbare commissievergadering 
wordt gesloten 0111 /0.35 uur. 
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